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او در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر خروج احتمالی روسیه از مذاکرات وین و برجام گفته آنچه در این زمینه منتشر شده

بیشتر  گمانهزنی رسانهای است.

سعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران؛ 

سعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران گفت :

رویکرد روسیه در مذاکرات وین تا امروز سازنده بوده است.

به گزارش اسپادانا خبر، او در نشست خبری با خبرنگاران در مورد اظهارات اخیر وزیر خارجه روسیه در مورد تضمین دادن
آمریکا به روسیه مبنی براین که تحریم های اخیر  آمریکا علیه مسکو تاثیری بر همکاری ایران و روسیه نگذارد گفت :

ما هم اظهارات آقای لاوروف را در رسانه ها شنیدهایم و منتظر هستیم که از مجاری دیپلماتیک جزئیات آن را بشنویم. روشن
است که گفتوگوهای وین در مسیر خود در حال پیگیری است و همکاری صلحآمیز هسته ای ایران نباید محدود و یا تحت تاثیر

هیچ گونه تحریمی قرار گیرد از جمله همکاریهای ایران با چین و روسیه و دیگر کشورها. مردم ایران میدانند که
مذاکرهکنندگانشان در وین در راستای حداکثرسازی منافع مردم قدم برداشته و در همین راستا هم کار خود را جلو خواهند برد.

ما بر اساس منافع مردم ایران قدم برمیداریم، سکوت میکنیم و حرف میزنیم. تلاش میکنیم که صدای عاقل و صدای
تمدنی مردم بزرگ ایران باشیم کما اینکه این تریبون همواره سعی کرده همین کار را انجام دهد. 

خطیبزاده گفت:

موضع چین نیز در مذاکرات وین از جمله سازنده ترین مواضع در این مذاکرات بوده است از جمله در حمایت از خواسته های
مشروع ایران در جریان این مذاکرات.

خطیب زاده در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر خروج احتمالی روسیه در روزهای آتی از مذاکرات وین و برجام گفت:

ما خبری در این زمینه نداریم و آنچه که در این زمینه منتشر شده بیشتر  گمانهزنی رسانهای است. روسیه عضو مسئول برجام
بوده است و برخلاف تروئیکای اروپایی، چین و روسیه در حوزه برجام حتی در زمان تحریمها  ظالمانه  آمریکا علیه ایران

مسئولانه عمل کردهاند.

خطیبزاده تأکید کرد: فعالیتهای صلحآمیز هستهای ایران نباید مقید به هیچ تحریمی شود.

او گفت که در زمینه انجام  تبادلات زندانیان بین ایران و آمریکا  پیشرفتهایی حاصل شده است:
منتظر هستیم که جمعبندی نهایی شود و اگر طرف آمریکایی این بار به تعهدات خود عمل کند و شب اجرا عقب نشینی نکند

میتوانیم یکی از پرونده های مهم در حوزه انسانی را ببندیم.

سعید خطیبزاده با اشاره به توافقات انجام شده بین ایران و آژانس بینالمللی انرژی اتمی گفت: 

این سفر در چارچوب فنی انجام شد که مقدمه این سفر مذاکرات وین بود. بر اساس بیانیه مشترک یک همکاری مشترک با
آژانس بینالمللی انرژی اتمی خواهیم داشت. جمهوری اسلامی ایران پاسخ سوالات آژانس را داده بود اما لازم بود در چارچوب

فنی و مدت زمانی مشخصی دوباره به این سوالات پاسخ داده شود. رابطه مستقیمی بین بسته شدن این سوالات و توافقی
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که در وین انجام میشود وجود دارد.

خطیبزاده در تشریح موضع ایران در مورد مذاکرات مستقیم با آمریکا گفت:

موضوع جمهوری اسلامی ایران یک موضوع تداومدار تا به امروز بوده است. ما بر اساس رفتار ایالات متحده تصمیم می گیریم
نه بر اساس پیامهای غیر شفاف یا اینکه بدون اینکه بدانیم در نتیجه چه اتفاقی خواهد افتاد. اعضای برجام مشخص است. ایالات

متحده از آن خارج شده و خواستار بازگشت به آن است. تعهداتی که باید بپذیرد برای ما و ۴+۱ روشن است. درخواست
مذاکره مستقیم تنها زمانی معنا پیدا می کند که ما دلیل آن ملاقات و دیدار را بدانیم. تا امروز هیچ تغییری در رفتار ایالات

متحده ندیدیم و فشار حداکثری بر مردم ایران ادامه داشته است و چشم اندازه هر اقدامی بر اساس منافع ملت ایران تشخیص
داده میشود.

وی اظهار داشت:

آنچه امروز در وین اتفاق میافتد در راستای حداکثرسازی منافع ملت با رعایت تمامی خطوط قرمز و دستورالعملهایی است
که برای وزارت امور خارجه در وین داده شده است.

خطیبزاده با اشاره به موضع ایران درمورد بحران اوکراین گفت:

ما با دوستانمان در روسیه تشکیک مساعی میکنیم تا به آتشبس فوری برقرار شود. توافقاتی که بین شوروی سابق و
اوکراین انجام شده روشن است و طبیعی است که ملتها باید در این مواقع در کنار دولتهای خود بمانند.

او درباره اظهار نظر برخی از نمایندگان مجلس درباره مذاکرات وین گفت:

مجلس شورای اسلامی یکی از نهادهای مردمسالاری در ایران است. برخی اظهارنظرهای نمایندگان مجلس نشاندهنده این
شکوه مردمسالاری و مطالبهگری نمایندگان مردم ایران است. ما به آنها احترام میگذاریم اما طبیعی است که صداهای

مختلفی از مجلس شنیده شود. روزی که در نقطهای قرار بگیریم که بتوانیم جزئیات گفتوگوها را بیان کنیم،این اقدام را انجام
خواهیم داد.

او در خصوص نکات اختلافی باقیمانده در وین اظهار کرد:

اگر کسی موضوع جدیدی را اضافه نکند نکات اختلافی باقیمانده از تعداد انگشتان یک دست هم کمتر است. همه آنها هم منتظر
پاسخ ایالات متحده است. اگر رویکرد منطقی داشته باشد و دغدغه ۴+۱ و ایران را در نظر بگیرد و پاسخ مناسبی از طرف

واشینگتن داده شود در کمترین زمان توافق در دسترس است.  ما هیچ زمانی را به عنوان ضرب الأجل نمیپذیریم. ملاک برای
ما توافق خوب است، توافقی که منافع ملت در آن لحاظ شود و اگر امروز انجام شود همین امروز آمادگی داریم در وین این

توافق را انجام دهیم.

 

حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه ایران نیز در نشست هماندیشی با جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی آخرین
تحولات مرتبط با حوزه سیاست خارجی خصوصا در زمینه گفتگوهای وین و همچنین تحولات اوکراین را تشریح کرد.

او در تشریح تحولات مرتبط با گفتوگوهای وین، با تاکید بر استقبال جمهوری اسلامی ایران از نهایی کردن یک توافق خوب و
قوی، عزم در زمینه رعایت خطوط قرمز تعیین شده و خصوصا تضمین های مؤثر اقتصادی و حداکثر سازی منافع جمهوری

اسلامی ایران را مورد تصریح قرار داد.
امیر عبداللهیان افزود:

ضمن ایستادگی در حفظ و رعایت خطوط قرمز اجازه نخواهیم داد هیچ عامل خارجی منافع ملی کشور را
در مذاکرات وین برای لغو تحریم ها، تحت تاثیر قرار دهد.

 

لوان جاگاریان، سفیر روسیه در ایران در حاشیه مراسم سی امین سالگرد روابط ایران و جمهوری آذربایجان درباره اظهارات
منتشر شده از سوی سرگئی لاوروف وزیر خارجه این کشور که گفته بود «روسیه از واشینگتن خواسته است تا قبل از به نتیجه

رسیدن مذاکرات وین بر سر احیای برجام تضمین کند که تحریمهای اخیر علیه مسکو به همکاری این کشور با ایران ارتباطی
پیدا نمیکند.» به تسنیم گفت:

از مردم ایران می خواهیم که به اظهارات رادیوهای بیگانه مانند رادیو دیروز(فردا) گوش ندهند. سو تفاهم شده است.
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وی با اشاره به اینکه دولت این کشور در این باره به تهران پاسخ خواهد داد اظهار داشت:

توضیحات لازم را از طریق منابع دیپلماتیک به طرف ایرانی خواهیم داد. ما رسماً به دوستان ایرانی در این خصوص توضیح
خواهیم داد.

 

فرانسه به روسیه هشدار داد که در مذاکرات احیای برجام به باجگیری متوسل نشود. 

این اظهارات پس از آن مطرح شد که مسکو در روزهای اخیر خواستار اخذ تضمین کتبی از امریکا در مذاکرات وین جهت عدم
لطمه ی تحریم اوکراین به روابط اقتصادی کرملین با تهران شد.

یک مقام ریاست جمهوری فرانسه به خبرنگاران گفت که دیپلمات ها تمایل دارند هر موضوع را بر اساس ویژگی های خاص آن 
بررسی کنند و آنها را با هم مخلوط نکنند زیرا در غیر این صورت در واقعیت، فقط باج گیری است. این دیپلماسی نیست.

 

[1] برجامبرچسب ها: 
[2] ولادیمیر پوتین

[3] جنگ
[4] تحریم
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